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چندی پیش خبری جالــب روی خروجی خبرگزاری ها قرار گرفت و آن اخذ 
مجوز پزشــکی مورد تایید فیفا بود. دکتر زهره هراتیان که البته ارتباط کاری 
خوبــی هم با فیفا دارد  و مورد تایید کمیته پزشــکی این فدراســیون جهانی 
است پس از مدت ها تلاش توانست این مجوز را برای کشورمان کسب کند.

شرایط
تعداد کشــورهایي که تاکنون موفق شده اند این مجوز را کسب کنند به عدد 
43 ختم مي شــود که 38 مرکز از این تعداد در کشــورهایي اروپایي اســت. 
انگلیسي ها که داعیه کشف فوتبال  و داشــتن رتبه علمی قابل قبولی دارند  
ســال گذشــته موفق به اخذ مجوز چنین مرکزي شــدند و  جای خوشحالی 
اســت که کشــورمان با کمترین اختلاف ممکن به این امر دست یافت. نام 
این مجوز» مرکز ارزیابي هاي پزشکي و بازتواني فوتبال ایران« است. ایران 
بــراي دریافت این مجــوز دو رقیب قدرتمند به نام روســیه و امارات را پیش 
رو داشــت و در نهایت مســئولان فیفا  بعد از مواجه شدن با  15 رای مثبت و 
بــدون رای منفی،  متقاعد شــدند که مجوز این مرکز را بــه ایران بدهند. بد 
نیســت بدانید کمیته پزشــکي فیفا هر 6 ماه یکبار چنیــن مجوزي را صادر 
مي کند.  این مرکز نخســتین مرکز پزشکي در منطقه مرکزي آسیا و سومین 
مرکز در ســطح قاره آسیا محسوب مي شــود. بعد از صدور مجوز، اسم مرکز 
به لیســت فیفا اضافه مي شــود که این امر برای کشــومان تا حدود یک ماه 
آینــده رخ خواهد داد. بازیکنــان مصدوم  مي توانند مرکز مــورد نظر خود را 
از طریق ســایت فدراســیون جهانی فوتبــال  انتخاب کننــد. رقیب اصلي 
ایفمارک، در قطر حضور دارد. رقیبي که با دلارهاي نفتی تجهیز شــده ولي 
مرکز کشــورمان با توجه به داشتن متخصصانی متعهد، این پتانسیل را دارد 

تا از رقیب متمول خود پیشي بگیرد.

مسئولین و اولویت ها
دکتر هراتیان برای 5 سال ریاست ایفمارک را بر عهده خواهد داشت  ضمن 
اینکه از سوي فیفا این افراد به عنوان مسئولان قسمتهاي مختلف ایفمارك 
برای این مدت تایید شــدند: دکتــر رامین کردي رئیس بــورد علمي، دکتر 
محمد رازي رئیــس کمیته ارتوپدي، دکتــر هومن انگورانــي رئیس کمیته 
پزشکي ورزشي، پرفســور نادر رهنما رئیس کمیته فیزیولوژي، دکتر مهدي 
شــفیعیان رئیس کمیته بیومکانیك، دکتر علــي مظاهري نژاد رئیس کمیته 
آموزش، دکتر فرزیــن حلبچي رئیــس کمیته پژوهش، دکتر توحید ســیف 
برقي رئیــس کمیته مبارزه با دوپینــگ، دکتر منصور فاتحــي رئیس کمیته 
رادیولوژي، دکتر محمد حسین نجفي رئیس کمیته قلب ورزشي.  اولویت این 
مرکز ارائه خدمات به بازیکنان فوتبال سپس ورزشکاران سایر رشته هاست. 
کادمي فوتبال است. یعني به 5 زمین و 3  مرکز پزشکي کشورمان در محل آ
هتل دسترسي دارد به همین دلیل بازیکنان تهراني و شهرستاني مي توانند 
از امکانات آن بهره مند شــوند.  در مدت چند ماهی که این مجوز اخذ شــده 
شاهد انجام فعالیت های خوبی  در خصوص اطلاع رسانی و برگزاری دوره 

های آموزشی بوده ایم.

دغدغه ها
مهم ترین دغدغه در حال حاضر بحث تکمیل کردن ســاختمان و ســپس 

تجهیز آن اســت. طبق مذاکــرات انجام شــده بین فدراســیون فوتبال و 
ســازمان لیگ، قرار است سازمان لیگ نســبت به تجهیز ساختمان اقدام 
کند اما از گوشــه و کنار اخبار جالبی در این خصوص به گوش نمی رســد. 
مرکــزی که می تواند راه را برای »توریســم فوتبالی« در ایران  باز کند حالا 
با برخی حســادت ها مواجه شده است. از ســال 2007 فیفا براي اعطاي 
این مجوز، اســتانداردهاي خاصــي را مد نظر قرار داده اســت ولی ظاهرا 
»خودی ها« به این مساله توجهی ندارند  و می خواهند به هر طریقی است 
راهی برای خود باز کنند تا عنوان به عناوینی که دارند اضافه شــود. در این 
خصوص اما رییس مرکز پزشــکی افمارک فیفا با ارسال نامه ای به رییس 
مرکز پزشکی منتخبش در ایران مجددا تاکید کرد شرط اهدای مجوز مرکز 
مورد تایید فیفا این بوده که کلیه بخشــهای این مرکــز از جمله فیزیولوژی 
و بیومکانیــک و غیره زیر نظر کادر پزشــکی اداره شــود. دکتــر هراتیان با 

اشــاره به ایــن موضــوع خطاب به 
کســانی که اگاهانه قصــد دارند تا 
مانع پیشرفت علمی پزشکی فوتبال  
کشور در عرصه بین المللی شوند و 
با بهانه های مختلــف در تکمیل و 
تجهیز ســاختمان ســنگ اندازی 
می کنند گفت : »مــن و همکارانم 
و همــه مردم ایــران  به ایــن افراد  
اجــازه نخواهیــم داد که بــه خاطر 
اهــداف قدرت طلبانه خودشــان با 
اعتبار کشــور بازی کننــد.« برخی 
ها متاســفانه به این مساله توجهی 
ندارند کــه حفظ این مرکز ســخت 
تر از کســب مجوز آن اســت آنهم 
در شــرایطی که این مرکز می تواند 
ارز آوری خوبی برای کشــورمان به 
همراه داشــته باشد و از طرف دیگر 
با مرکز قطر در رقابت است. رقابتی 
که بــا توجه به حضور تیم پزشــکی 
گــر بــا حمایت مســئولین  حاذق ا
فوتبال و ورزش کشــورمان همراه 
شود قطعا به سود مردمان سرزمین 
پارس به پایان برسد. آنچه که مسلم 
اســت اینکــه وزارت ورزش باید در 
خصوص ایــن مرکز ورود کند و دید 
حمایتی داشــته باشد. همانطور که 
اشاره شــد این مرکز اولین مرکزی 
خواهد بود که توریسم ورزشی را در 
ایــران راه اندازی می کند. ســوای 
این مســاله ایفمارک می تواند مورد 
حمایت اسپانســرهای فیفا نیز قرار 
گیرد که این مساله  ضمن ارز آوری 

باعث افزایش ســود دهی آن خواهد بود. این مرکز همچنین از ســوی فیفا 
مجوز ترجمه و چاپ کتاب های پزشــکی را دارد و این مســاله بدون شک 
گاهی پزشکان  باشــگاه ها و البته بهبود روند سلامت  در افزایش ســطح آ
بازیکنان ایران موثر خواهد بود. از طرف دیگر فدراســیون جهانی فیفا این 
انتظار را دارد که ایفمارک نظارت بر عملکرد  اســتاندارهای پزشــکی را در 
ایران برعهده داشــته باشد و البته ابزار آن نیز از ســوی فدراسیون جهانی 
در اختیــار ایفمارک قــرار خواهد گرفت. خلاصه کلام اینکه کســب مجوز 
پزشــکی مورد تایید فیفا دو سال طول کشــیده و برای حفظ آن در 5 سال 
آینده باید حمایت هایی از سوی وزارت ورزش و جوانان و سپس فدراسیون 
فوتبال رخ دهد تا کارشــکنی برخــی به اصطلاح مدیــران )بخوانید قحط 
الرجال( اثری نداشــته باشــد و حســادت های آنان این مجــوز را از ایران 

سلب نکند.

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

 
تماشاگران ویژه بازی گل گهر 
سیرجان و فجر سپاسی شیراز 

تیتر دو

 دبیرکل علیه 
فدراسیون فوتبال

علیرضا اسدی که کمتر از یکسال است وارد فدراسیون 
فوتبال شده، در این مدت مصاحبه هایی انجام داده 
که بخش عمده آنها نه تنها اوضاع این فدراســیون را 
آرام نکرده بلکه عامل تنش های زیادی نیز شده است. 
وی که به عنوان دبیرکل جانشین مهدی محمدنبی 
شــد مهمترین مصاحبه هایش را علیه کارلوس کی 
روش انجام داده و طرفین کار را تا جایی پیش بردند که 
وزارت ورزش و جوانان ناگزیر به ورود شد تا موقتا به این 
مصاحبه های بی تاثیر اما حاشیه ساز پایان دهد. با این 
حال ظاهرا مصاحبه های خبرساز اسدی تمامی ندارد. 
او امروز سه شنبه هم در اظهارنظری عجیب کنایه ای 
زده است که به نظر می رسد منظور او علی کفاشیان 
رئیس فدراسیون فوتبال است. »اسدی در واکنش به 
سؤال خبرنگاری مبنی بر اینکه شما به فوتبال ایران 
تزریق شده اید، گفت: من از طرح این سوال ممنون 
هستم. من به عنوان فردی که فوتبالی هستم به این 
ورزش تزریق شــدم، ولی آنهایی که فوتبالی نیستند و 
از طریق سازمان تربیت بدنی وقت زورکی وارد فوتبال 
شــدند، چه تاریخچه ای داشــته اند؟ آیا آنها تزریقی 
نیســتند؟!« بررســی افراد مهم و تاثیرگذاری که وارد 
فدراسیون فوتبال شده اند نشان می دهد که تنها علی 
کفاشیان با این شرایط به فدراسیون آمده بود. اسدی 
البته در مورد حضورش در تمرین تیم ملی هم اظهار 
نظر عجیبی داشته اســت. او که با اصرار خبرنگاران 
مواجه شــده تا بدانند چرا به تمرینات تیم ملی ســری 
نمی زند گفته که با برخی دوستداران پرسپولیس قرار 
ملاقات دارد. وی در پاســخ به این پرســش که »فکر 
نمی کنید تیــم ملی ارجحیت دارد و باید در تمرین تیم 
ملی شــرکت کنید؟«، گفت: پرسپولیس 20 میلیون 
هوادار دارد. شــما انتظار دارید که 20 میلیون هوادار 
را منتظر بگذارم و آنها را به تیم ملی ترجیح ندهم؟! به 
نظرم اصلًا نباید این ســوال را مطرح می کردید. شما 
بدانید که فاصله مهم نیســت و ذهن و ارجحیت کار 
مهم است. مطمئن باشید دیر نمی شود و به تمرینات 
تیم ملی هم سر می زنیم. به نظر می رسد صحبت های 
دبیرکل فدراســیون فوتبال و کنایه هایی که به افراد 
مختلف می زند ادامــه دارد و نگاه او به اهالی فوتبال 

متفاوت با سایرین است! 

فولاد و سپاهان معطل 
تصمیم اسکوچیچ!

تصمیمات عجیب اســکوچیچ وضعیت دو باشگاه 
ســپاهان و فولاد را در حالت نابســامانی قرار داده 
اســت. در حالی که روز گذشــته خبر فسخ قرارداد 
اســکوچیچ با مدیران فولاد خوزستان مخابره شد، 
دو طرف هنوز بر ســر این کار به توافق نرسیده اند. 
از قرار معلوم اســکوچیچ از اینکه با سپاهانی ها به 
توافق برســد مطمئن نیســت و شــنیده می شود از 
مدیران فولاد تضمینی خواســته تا اگر با زردپوشان 
اصفهانی به توافق نرسید، راه بازگشتی به خوزستان 
داشــته باشــد. اما خوزســتانی ها زیر بار این حرف 
نمی روند و فقط حاضر به فســخ قرارداد هســتند. 
با ایــن اتفاق اســکوچیچ کــه هنوز بــا فولادی ها 
به توافق نرســیده، امروز ســر تمرین قرمزپوشــان 
اهوازی حاضر شد و این تیم را تمرین داد تا وضعیت 
ســپاهانی ها و فولادی ها در هالــه ای از ابهام قرار 
بگیرد. اصغــر باقریان مدیرعامل ســپاهان هم در 
آخرین اظهارنظر خود گفت: امشب آخرین مهلت 
اســکوچیچ اســت و اگر نتواند برگه رضایت نامه را 
حاضر کند با دو گزینه دیگر وارد مذاکره می شویم.

 تیموریان برای گرفتن 
 ویزای گوام به قطر 

می رود
کاپیتان تیــم ملی فوتبال ایران پس از مشــکلات 
به وجود آمده در ارتباط با صدور ویزا برای ســفر به 
گوام مجددا راهی قطر می شــود. پس از کارشکنی 
گوامی ها در ارتباط با صدور روادید لژیونر های تیم 
ملی فوتبال ایران، آندرانیــک تیموریان مجددا به 
قطــر خواهد رفت تا مشــکل خــود را در این رابطه 
حل کند. این اتفاق در حالــی رخ داده که کاپیتان 
تیم ملی و ســایر اعضای این تیم امیدوارند تا شاید 
مشــکل صدور روادید تیموریان پــس از حضور او 
در قطر و پیگیری مشــکلاتش به صورت مستقیم 
حل شــود. علاوه بر این، روادید 3 لژیونر حاضر در 
لیگ روسیه کماکان با مشکل مواجه است و هنوز 
مشخص نیست که آیا آزمون، عزت اللهی و حقیقی 
امکان  حضور در دیدار مقابل گوام را خواهند داشت 
یا خیر. احســان حاج صفی نیز به دلیل مشکل ویزا 
برای ســفر به گوام قطعا به این بــازی در چارچوب 
رقابت هــای انتخابــی جام جهانی 2018 روســیه 

نخواهد رسید.

 دیدار تیم های ملی 
 ایران و ترکمنستان 

رایگان شد
تماشــای دیدار تیم های ملی ایران و ترکمنستان، 
از ســری مســابقات مقدماتی جــام جهانی 2018 
رایــگان اعلام شــد. بــه گزارش ســایت رســمی 
فدراســیون فوتبال، به منظور ایجاد شــرایط ویژه 
برای هــواداران تیــم ملــی جهت حضور پرشــور 
در مســابقه تیم ملــی فوتبــال کشــورمان مقابل 
ترکمنســتان، فدراســیون فوتبال این مســابقه را 
رایــگان اعلام کــرد. لازم به توضیح اســت حامی 
مالی فدراسیون در راستای حمایت های همه جانبه 
از تیــم ملی فوتبال کشــورمان، هزینــه بلیط های 
مربوطــه را پرداخت کرده و این دیــدار برای عموم 
مردم و علاقمندان به تیم ملی رایگان خواهد بود. 
گفتنی اســت دیدار تیم های ملــی فوتبال ایران و 
ترکمنستان ســاعت 15 روز پنجشنبه 21 آبان ماه 

برگزار می شود.

اعلام کاندیداتوری آقای رئیس!
محمد دادگان در حاشــیه بیست و یکمین نمایشگاه مطبوعات در خصوص این 
که آیا در انتخابات فدراســیون فوتبال شرکت می کند یا خیر گفت: مقصد اصلی 

ما خدمتگذاری برای ورزش کشــور اســت. من بدم 
نمی آید که برای این پســت کاندید شــوم. برای 

جامعه جوان و مشتاق ورزش علاقمند هستم 
کار کنــم امــا بــه حــدی بی انضباطی های 
اخلاقی وجود دارد که کســی دوست ندارد 
بــه ایــن عرصــه ورود کنــد. در دوره قبلی 

بی انضباطی های مالی وجود داشــت و این 
بی انضباطی ها باعث شــد همه فــرار کنند. 

نمی دانم چرا بین فدراسیون و وزارت 
ورزش و جوانان اختلاف وجود 

دارد. من ســخنی فراتر 
از مجموعه فدراسیون 

می گویم.

از توریسم فوتبالی تا ارز آوری و بهبود کیفیت خدمات پزشکی
لزوم حمایت وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال از ایفمارک

همه چیــز دارد طوری پیش می رود که لوزانــو بیاید و روی 
نیمکت ایران بنشیند. شواهد نشان می دهد که راه رسیدن 
به لوزانو برای فدراسیون هموارتر از آناستازی است. طبیعی 
هم هست. ماهی های بزرگتر دشوارتر صید می شوند. اصلا 
یکی از شــاخصه های برجسته آناستازی در دنیای والیبال 
همین است که قاعده و قوانین سفت و سختی برای خودش 
دارد. همان روزهایی که قرار بود جانشین ولاسکو شود هم 
همین شرط و شــروط غیر قابل تغییر بود که راهش را از ما 
سوا کرد. حالا هم همان ها دارد راه را برای لوزانو باز می کند.
افشاردوست و خوش خبر که به اروپا سفر کرده اند، بعد از 
مذاکره با سیچلو، شرایط را طوری شرح داده اند که اخبار 
رســمی از نزدیک تر بودن این زوج بــه نیمکت تیم ملی و 
شایعات و گمانه زنی ها هم از انتخاب آنها می گویند. گویا 
هنوز مذاکره مفصل و قابل استنادی با آناستازی یا همان 
کوتولــه ایتالیایی ها انجام نشــده اما شــرایط خاص این 
مربی و قرارداد مدت دارش با باشــگاه لهستانی بر سر راه 

توافق قرار گرفته.
آناستازی درست مثل عروس سختگیری عمل می کند که 
خیلی سخت بله می گوید! خودش را به قرارداد و تعهدی که 
به لهســتانی ها داده پایبند می داند و البته برای کار کردن 
با فدراسیون ایران شــرایط خاص خودش را می خواهد که 

توافق بر سر آنها را برای داورزنی دشوار می کند.
این سومین باری است که برای انتخاب مرد اول نیمکت 
والیبال ایران زمان معین تعیین می شود. اولی پس از آغاز 
لیگ بــه اتمام رســید و دومی هم همین چنــد روز پیش. 
حالا داورزنــی از آخر همیــن هفته صحبــت می کند تا با 
رســیدن گزارش های خوش خبر و افشاردوست و نتیجه 
مذاکراتشان با این دو مربی مطرح دنیای والیبال، تصمیم 
قطعی را بالاخره بگیرد. تصمیمی که خیلی ها آن را ترکیب 
لوزانو و سیچلو می دانند. داورزنی ولی آن را کاملا تکذیب 
می کند. دور تر بودن آناســتازی را تایید می کند اما قطعی 
شدن حضور لوزانو را نه. می گوید باید اول سنگ های شان 

را تمام و کمال با آناستازی وا بکنند.

داورزنی: احتمال توافق با لوزانو بیشتر است
داورزنی درباره مذاکره مستقیم افشاردوست و خوش خبر 
با لوزانو و آناستازی می گوید: »آناستازی و لوزانو از قبل هم 
به عنوان نامزدهای ســرمربیگری تیم ملی مطرح بودند 
ولی به تازگی به ما چراغ سبز نشــان داده و اعلام آمادگی 
کرده اند ما نیز به صورت مستقیم با آنها وارد مذاکره شدیم تا 
به جمع بندی نهایی برسیم، اگر شرایط مورد نظر ما محقق 

شود اولویت ما تغییر سرمربی نیز خواهد بود.«

او در مورد لوزانو و شــرایطش نیز توضیــح می دهد: »او به 
صورت شفاهی اعلام آمادگی کرده ولی بحث دیگری که 
در کنار او مطرح است کمک این مربی است. خوان سیچلو 
دیگر مربی آرژانتینی 3 ســال در کنار ولاسکو و در کنار تیم 
ملی ایران بوده است، مورد قبول بازیکنان است و امتحان 
خود را به خوبی پس داده است. تمام تمرین های مورد نظر 
ولاسکو توسط سیچلو طراحی می شد. خوشبختانه لوزانو 
هم او را قبول دارد خوشبختانه لوزانو هم از تیم ما شناخت 

خوبی دارد و تک تک بازیکنان را به اسم می شناسد.«
رییس فدراسیون والیبال با اشاره به حضور مجدد سیچلو 
در ایران ادامه می دهد: »سیچلو در حال حاضر سرمربی 
تیم ملی قطر اســت و می توانــد زودتر از ســایر مربیان به 
کادر فنی ما ملحق شــود. ما در مذاکرات اولیه با لوزانو در 
مورد حضور ســیچلو در کنار او و در زمان مناسب به توافق 
رسیده ایم. البته آناستازی هم به طور غیرمستقیم امکان 
توافق را برای ما مهیا کرده که تا آخر هفته باید صبر کرد.«

داورزنــی در پایان شــرایط لوزانــو را مســاعد تر می داند: 
»آناستازی به خاطر حضور در لیگ لهستان ممکن است 
نتواند به موقع به تیم ما ملحق شود به همین خاطر احتمال 
توافق با زوج لوزانو و ســیچلو بیشتر از آناستازی است مگر 

اینکه شرایط دیگری رقم بخورد.«

»آناستازی« دور و »لوزانو« نزدیک تر شد

ورزش


